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CONCEPTVERSLAG van het algemeen bestuur ODMH 
 

  

1. Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Hij constateert dat het quorum is 

gehaald. 

 

Mededelingen 

De voorzitter heeft de volgende mededelingen: 

- In het kader van het 10-jarig bestaan van de ODMH is een congres over ondermijning 

georganiseerd. Het congres is goed bezocht. 

- Per 1 november 2022 start Wim Teeuwen als nieuw afdelingshoofd bij de ODMH. 

- Het DB heeft op 6 oktober 2022 besloten de nieuwe archivaris van het streekarchief aan te wijzen 

als archivaris van de ODMH. 

- Het DB heeft op 6 oktober 2022 het voorstel tot aanpassing van de Regeling Studiefaciliteiten 

vastgesteld. 

 

Aanwezig : T. van Vugt, Gouda (voorzitter) 

  R. Breeuwsma, Alphen aan den Rijn 

  J.L. van den Heuvel, Bodegraven-Reeuwijk 

  A. Kerssies, Waddinxveen 

  M. Klijmij-van der Laan, Gouda 

  D.J. Knol, Bodegraven-Reeuwijk 

  M. Stolk, Provincie Zuid-Holland 

  W. Zijlstra, Zuidplas 

  M. Douw, ODMH (controller) 

  A. Mutter, ODMH (secretaris) 

Gasten : - 

Afwezig : J. Baljeu, Provincie Zuid-Holland 

  R. Boere, Krimpenerwaard  

  E.J. Nieuwenhuis, Waddinxveen 

  W. Pannekoek, Krimpenerwaard 

  J. Schuurman, Zuidplas 

  L. Spies, Alphen aan den Rijn 

    

Notulist : A. Stout (Emma Handson B.V.) 

Onderwerp : Vergadering van het algemeen bestuur 

Datum : 20 oktober 2022 

Bijlage(n) : n.v.t. 

Afdeling staf 

Sylvia Kodde 

088 – 5450496  

skodde@odmh.nl 
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De heer Mutter heeft de volgende mededelingen: 

- Bij het Rijk is een specifieke uitkering (SPUK) aangevraagd voor de te verrichten inspanningen in 

het kader van het Interbestuurlijk Programma VTH-stelsel en voor de werkzaamheden in het 

kader van de energiebesparing bij bedrijven. Er wordt nog op antwoord gewacht. 

- Per 1 januari 2023 geldt voor alle bedrijfsgebouwen de verplichting over minimaal energielabel C 

te beschikken. Gemeenten hebben in dit kader een handhavingstaak. Vanuit het Rijk is hiervoor 

een bedrag beschikbaar gesteld, maar dit is slechts voldoende voor ongeveer 10% van de 

benodigde uren. 

- De Omgevingswet is uitgesteld tot 1 juli 2023. 

 

De voorzitter roept het AB op goed te schakelen met de ODMH over de verwachtingen omtrent de 

invulling van de energielabelverplichting. Aangezien het budget beperkt is, moeten keuzes worden 

gemaakt. De heer Kerssies vraagt hoeveel waarde het Rijk hecht aan controle, gezien de beperkte 

middelen die hiervoor beschikbaar worden gesteld. De heer Mutter antwoordt dat het Rijk controle erg 

belangrijk vindt. Dit gaat echter niet gepaard met bijbehorende financiering. De heer Kerssies vraagt 

op welke manier de ODMH kan aangeven dat de beschikbare middelen onvoldoende zijn. 

De heer Mutter geeft aan dat Omgevingsdienst NL een duidelijk signaal richting het Rijk heeft 

afgegeven. De Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) is ook niet tevreden. 

 

De heer Knol vraagt of de ODMH in verband met de handhaving weet welk energielabel bedrijven 

hebben. De heer Mutter licht toe dat de ODMH een redelijk beeld heeft van de bedrijven die niet aan 

de energielabelverplichting voldoen, onder andere door de koppeling met de bedrijfsbestanden van 

KVK. Er wordt gewerkt vanuit een prioritering. De voorzitter merkt op dat het AB als opdrachtgever 

met de ODMH in gesprek kan gaan over de prioritering. De heer Klijmij-van der Laan informeert naar 

het absolute bedrag dat nodig is. De heer Mutter geeft aan dat ongeveer € 400.000 benodigd is. Dat 

is exclusief Krimpenerwaard en Alphen aan den Rijn, daar heeft ODMH nog geen opdracht voor. 

 

2. Vaststelling agenda 

De agenda wordt conform vastgesteld. 

 

3. Benoeming DB-lid 

Mevrouw Boere heeft zich als enige kandidaat gemeld voor de vacature voor 

portefeuillehouder Financiën in het DB. In verband met een gemeentelijke heidag over de 

Omgevingswet kan zij vandaag niet aanwezig zijn. 

 

Mevrouw Boere wordt benoemd tot DB-lid. 

 

4. Conceptverslag AB-vergadering d.d. 30 juni 2022 

Pagina 1, colofon, toevoeging: “M. Klijmij-van der Laan, Gouda” 

 

Het verslag wordt met inachtneming van bovenstaande wijziging vastgesteld. 

 

5. Integrale VTH-nota 2023-2026 ODMH 

De heer Mutter licht toe dat de gemeenten en partners een actieve rol hebben gespeeld bij het 

opstellen van de VTH-nota. De samenwerking is goed verlopen. In de nota zijn de onderdelen bouwen 

en milieu geïntegreerd. De inwerkingtreding van de VTH-nota is gekoppeld aan de inwerkingtreding 

van de Omgevingswet. Tot die tijd is de huidige nota geldend. Vlak voordat de Omgevingswet van 

kracht wordt, stellen de deelnemende colleges de nieuwe nota vast en maken deze bekend in het 

gemeenteblad, zodat het tegelijk in werking treedt met de Omgevingswet.  
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De heer Zijlstra vraagt in hoeverre de Omgevingswet effect heeft op de lopende begroting. 

De heer Mutter antwoordt dat de ODMH anticipeert op de wijziging en zich hierop heeft voorbereid. 

De verwachting is dat vanaf de inwerkingtreding van de Omgevingswet met dezelfde middelen kan 

worden gewerkt, maar de begroting bevat enkele voorbehouden. Als de Omgevingswet in de tweede 

helft van 2023 van kracht wordt, moet de impact op de begroting opnieuw worden bekeken. 

 

De VTH-nota 2023-2026 wordt, vlak voor de inwerkingtreding van de Omgevingswet, ter vaststelling 

voorgelegd aan de colleges. 

 

6. Tweede managementrapportage 

De heer Douw licht toe dat de prognose in de tweede managementrapportage uitkomt op nul. De 

inflatie heeft nog weinig invloed op de prognose voor 2022, omdat 80% van de kosten bestaat uit 

personele kosten en de inflatie nog niet in de cao is verdisconteerd. In 2023 komt er een nieuwe cao, 

waarin naar verwachting een loonsverhoging van minimaal 6% is opgenomen. In de recente 

programmabegroting voor 2023 is een correctie van 3,46% opgenomen. Het is nu al zeker dat er ten 

opzichte van de inflatie een tekort ontstaat. De ODMH hecht er veel waarde aan ook in 2023 binnen 

budget te blijven, maar dit wordt wel een uitdaging. De ODMH wordt geconfronteerd met de 

beperkingen van de huidige arbeidsmarkt en binnen de begroting blijven mag niet ten koste gaan van 

de productie en de kwaliteit.  

 

De heer Knol vraagt welke consequenties het uitstellen van de Omgevingswet heeft. De heer Mutter 

antwoordt dat rekening is gehouden met de Omgevingswet. De ODMH gaat ervan uit dat het uitstel 

geen invloed heeft op de prognose. 

 

De heer Stolk complimenteert de ODMH. Gezien de kostenstijgingen is het een prestatie als de 

prognose van nul wordt behaald. In de nieuwe cao Provincies een loonsverhoging van 7,5% 

opgenomen en de heer Stolk raadt aan met een dergelijk percentage rekening te houden. Hij stelt 

voor direct naar oplossingen te kijken zodra er meer duidelijkheid is. De heer Mutter geeft aan dat in 

de eerste managementrapportage van 2023 op dit onderwerp wordt teruggekomen. Naar verwachting 

is de nieuwe cao dan een feit en kan de doorgerekende situatie aan het AB worden voorgelegd. 

 

De besluiten zoals weergegeven in hoofdstuk 8 van de tweede managementrapportage 2022 worden 

conform vastgesteld. 

 

7. Normenkader 

Het geactualiseerde normenkader voor de rechtmatigheidscontrole ligt ter informatie voor. Het DB 

heeft het normenkader op 6 oktober 2022 vastgesteld. Het AB heeft geen vragen of opmerkingen over 

het normenkader. 

 

8. Nota reserves en voorzieningen 

De voorzitter licht toe dat bij de bespreking van de Nota Reserves en Voorzieningen in het DB de 

behoefte is uitgesproken een ondergrens voor het eigen vermogen te definiëren. Dit punt is niet 

urgent, omdat de ondergrens niet in zicht is. Daarom wordt dit punt verwerkt in de volgende nota. 

De heer Douw vult aan dat een negatieve exploitatie niet hoeft te betekenen dat er een uitvraag naar 

de deelnemers komt. Het weerstandsvermogen dient ook om economische tegenslag op te vangen. 

 

De heer Knol informeert naar de systematiek voor de berekening van het weerstandsvermogen. 

De heer Douw licht toe dat een systematiek wordt gehanteerd die ook veel gemeentes gebruiken. 

Hierbij worden jaarlijks de risico’s en de mogelijke schade hiervan geïdentificeerd. Daarnaast wordt 
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jaarlijks een inschatting gemaakt van de kans dat een risico zich voordoet. Uit dit model volgt een 

vereist weerstandsvermogen. Het is niet gebruikelijk het risico 100% af te dekken. De meeste 

gemeenschappelijke regelingen beschikken over 80 à 90% van het berekende weerstandsvermogen. 

De ODMH sluit aan bij dit gemiddelde. 

 

De heer Knol doet de suggestie onderzoek te doen naar een methodiek waarbij wordt uitgegaan van 

een percentage van de exploitatierekening. Deze methodiek is eenvoudiger, leidt tot minder fluctuaties 

en wordt in de meeste gemeenschappelijke regelingen gebruikt. Daarnaast brengt een kwalitatieve 

risico-inschatting risico’s met zich mee. De heer Douw geeft aan dat de ODMH heeft gekozen voor 

een methodiek die een relatie heeft met de bedrijfsvoering en ook wordt gebruikt bij de stakeholders. 

De heer Douw zegt toe de methodiek op basis van een percentage van de exploitatierekening uit te 

werken. 

 

De heer Zijlstra merkt op dat de beheersmaatregelen die aan de geïdentificeerde risico’s worden 

gekoppeld, belangrijk zijn. De heer Douw geeft aan dat beheersmaatregelen onderdeel van het 

risicomodel zijn. De beheersmaatregelen worden aan een volgend memo toegevoegd. 

 

De Nota Reserves en Voorzieningen 2022 wordt conform vastgesteld ter vervanging van de vigerende 

Nota Reserves en Voorzieningen. 

 

9. Reactie ODMH op bevindingen accountant 

Het AB heeft geen vragen of opmerkingen over de reactie van de ODMH op de bevindingen van de 

accountant. 

 

10.  Vergaderschema DB, AB en adviescommissies 

Het AB heeft geen vragen of opmerkingen over het vergaderschema. 

 

11.  Rondvraag 

De heer Knol wijst op het belang van een tijdige aanlevering van stukken. De voorzitter geeft aan dat 

hiervoor oog is, ook in het kader van de wijziging van de Wet gemeenschappelijke regelingen. 

 

12.  Sluiting 

De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering. 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van het algemeen bestuur d.d. 15 december 2022. 

 

 

De secretaris, De voorzitter, 

 

 

A. Mutter T. van Vugt 

 

 

 


